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Visita històrica del rei Felip VI pel 
50é aniversari de Porcelanosa

L’alcalde, José Benlloch, participa en la recepció del monarca 
amb els responsables de la multinacional taulellera

El cap d’Estat coneix part de les instal·lacions del grup així 
com els processos utilitzats per a la fabricació ceràmica

Felip VI va recòrrer les instal·lacions de Porcelanosa amb els responsables de l’empresa i va formar part de la foto de família amb representants dels diferents departaments.



Crònica de Vila-real
SETEMBRE DEL 2023 2 Crònica de Vila-real

SETEMBRE DEL 2023 3

El rey Felipe VI, en 
Porcelanosa por 
su 50º aniversario
El monarca recorre parte de las instalaciones del grupo, en una visita histórica 
para Vila-real, acompañado por responsables de la firma y cargos políticos

A lcanzar el medio siglo 
de vida  es motivo de 
celebración y más si 
quien conmemora es 

una empresa referente interna-
cional dentro de su campo. Es el 
caso de Porcelanosa que recibió 
la visita del rey, Felipe VI, que 
fue recibido por los principales 
responsables de la firma y reco-
rrió parte de las instalaciones 
del grupo. 

El monarca, que llegó acom-
pañado por la secretaria de 
Estado de Comercio, Xiana 
Méndez, y el presidente de la 
Generalitat, Carlos Mazón, fue 
recibido por el presidente de la 
firma, Héctor Colonques; el 
alcalde de Vila-real, José 
Benlloch; y por la delegada del 

Silvestre Segarra también explicó parte de la labor que se desarrolla en la multinacional.

Gobierno, Pilar Bernabé. El lista-
do de autoridades se completó 
con la presidenta de la 
Diputación de Castellón, Marta 
Barrachina. 

Tras el saludo inicial, la 
comitiva se trasladó al salón de 
actos de la sede. El presidente de 
Porcelanosa, Héctor Colonques, 
remarcó en su intervención que 
se trata de «un grupo empresa-
rial totalmente español y fami-
liar, dedicado a la fabricación 
de pavimentos y revestimientos 
cerámicos, sistemas de fachadas 
ventiladas, compactos minera-
les de nueva generación y mobi-
liario de cocinas y baños». Una 
trayectoria «con una sólida pre-
sencia a nivel internacional gra-
cias a sus más de 1.000 puntos 

de venta en 134 países», añadió. 
Colonques recordó que 

Felipe VI ya entregó en el 2020 a 
Porcelanosa el Premio Nacional 
de Innovación y agradeció su 
presencia en el acto. «Hacemos 
un reconocimiento al Rey por su 
labor en el país y por su apoyo a 
la industria y la innovación», 
manifestó. «Nuestra empresa se 
basa en el espíritu de supera-
ción, con un equipo humano de 
5.000 personas», detalló el presi-
dente de la empresa cerámica, 
de la que puso en valor «la aten-
ción que brinda a su entorno 
social» y a la economía de la 
Comunitat Valenciana, «en la 
generación de empleo, tecnolo-
gía y sostenibilidad». 

Por su parte, la consejera 

delegada de Porcelanosa, María 
José Soriano, agradeció «con 
humildad» que el Rey aceptara 
la invitación. «Esperamos que la 
visita sea de su agrado y que 
quede enamorado de la cerámi-
ca valenciana, que desde hace 
50 años llega desde Vila-real a 
todo el mundo, haciendo marca 
España», indicó. 

Soriano mencionó que la pro-
ducción «se ha ido ampliando y 
diversificando con una variedad 
de materiales y soluciones técni-
cas para el sector residencial y el 
diseño, pero nuestro origen es 
la cerámica de pasta blanca, que 
sigue siendo el alma de nuestro 
presente y futuro». La consejera 
delegada detalló el proceso de 
producción de los materiales 

cerámicos de Porcelanosa y 
recordó que «la cerámica existe 
desde los orígenes de la humani-
dad y ha sobrevivido a tiempos y 
modas, primero con un uso fun-
cional y luego decorativo». 
También señaló que es un mate-
rial «inalterable químicamente, 
cosa que no ocurre con el metal, 
afectado por la corrosión, los 
polímeros que pierden propie-
dades o la madera, que puede 
ser atacada por parásitos y con-
diciones ambientales». Por eso, 
«la cerámica tiene una larga 
vida, y por eso y muchas cosas 
más somos unos enamorados de 
las virtudes y la función que 
tiene». 

La segunda parte de esta visi-
ta fue un recorrido por una de 

las plantas productivas. 
Acompañado por el vicepresi-
dente y CEO del grupo 
Porcelanosa, Silvestre Segarra, 
Felipe VI conoció de primera 
mano cómo se preparan las 
materias primas, para luego dar 
forma a los materiales, su 
esmaltado, cocción y embalaje. 

Finalmente, el monarca posó 
frente a una placa conmemora-
tiva y se realizó una fotografía 
de grupo junto a las autoridades 
autonómicas, provinciales y 
municipales, Héctor Colonques, 
Manuel Colonques y la viuda de 
José Soriano, Asunción 
Manzanet, y el equipo directivo. 
Una imagen a la que se sumó 
una representación de los traba-
jadores de la empresa.

U Desde la empresa 
destacan la ampliación 
y diversificación de la 
producción con nuevos 
materiales y soluciones

U Tras los parlamentos, 
el Rey visitó el centro   
de materias primas y        
uno de los centros de 
producción de la firma

Felipe VI descubrió una placa conmemorativa y tuvo gestos de complicidad con los representantes de la empresa.

El monarca se interesó por el proceso de producción que le explicó una empleada. El Rey estuvo atento a todas las indicaciones que le ofrecieron los representantes de la firma.

Foto de familia de 
empleados y directivos de 
Porcelanosa, con 
autoridades y el monarca.

ITema del mes
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IFestes

Alta participació en el balanç de 
festes de la Mare de Déu de Gràcia

V ila-real tanca les festes 
en honor a la Mare de 
Déu de Gràcia amb un 
balanç molt positiu en 

participació, a pesar que la 
DANA del primer cap de setma-
na va obligar a suspendre diver-
sos actes, i també en matèria de 
seguretat ja que no s’han regis-
trat incidents greus i la normali-
tat ha sigut la tònica general 
durant els deu dies de festa. Així 
ho han explicat la regidora res-
ponsable de l’àrea, Miriam 
Caravaca, i el comissari princi-
pal cap de la Policia Local, José 
Ramón Nieto, en la roda de 
premsa de balanç dels festejos. 

Caravaca, que s’ha estrenat 
com a regidora de Festes, ha 
subratllat la «satisfacció» pel 
bon acolliment de tots els actes 
programats i ha destacat com a 
actes multitudinaris el concurs 
d’empedrats o el tombet, a més 
de la tradicional Xulla.  

També ha destacat la gran 
afluència de públic en les actua-
cions musicals, especialment en 
les de Medina Azahara, Efecto 
Pasillo i Boney M. així com en 
l’actuació de l’orquestra Pano-
rama «que ha sigut tot un èxit». 

Caravaca ha agraït la labor 
de la Junta de Festes, amb Toni 
Carmona al capdavant, de la 
Comissió del Bou que presideix 
José Pascual Adsuara, i de la 
Comissió de Penyes, presidida 
per Susana García, perquè 
«sense tots ells i els seus grans 

La Policia Local interposa 11 denúncies a penyes per molèsties reiterades al veïnat i altres 11 per consum de drogues

Entre els actes programats no va faltar la missa en honor a la patrona a la que van acudir representants polítics i de l’àmbit de la festa així com veïnat.

equips no serien possibles les 
festes de Vila-real». A més, 
també ha agraït el treball del 
funcionariat municipal durant 
els dies de festa. 

 
BALANÇ POLICIA 
Per part seua, José Ramón Nieto 
ha destacat sobretot l’alta parti-
cipació d’aquest segon cap de 
setmana i, en general, de la 
resta de dies després del mal 

temps de l’arrancada festiva. 
Quant al balanç de seguretat, la 
Policia Local ha comptabilitzat 
66 queixes per molèsties de pe-
nyes, una xifra una mica supe-
rior a la de les festes de setem-
bre de 2022. No obstant això, el 
comissari principal cap de la 
Policia Local incideix en què 
«tot i la massiva participació i 
que tenim 435 penyes inscrites, 
són només 7 queixes més que 

l’any passat». Quant a denún-
cies, s’ha interposat una denún-
cia a una penya per no estar ins-
crita i un total d’11 denúncies 
per molèsties al veïnat. «Quan 
rebem una queixa per molès-
ties, generalment les penyes 
solen fer cas al primer toc 
d’atenció, però en aquestes fes-
tes hem tingut 11 casos en els 
quals no han cessat  i s’ha hagut 
d’obrir un butlletí municipal de 

denúncia», indica. 
Quant a denúncies per alco-

hol i drogues al volant, s’han 
registrat sis denúncies adminis-
tratives i tres delictes per alco-
holèmia. També 11 denúncies 
per consum de drogues, la majo-
ria en el Recinte de la Marxa. 
Respecte a les baralles, s’ha 
actuat en 5 casos i en l’apartat 
taurí, s’han produït tres ferits 
durant els festejos.

La imatge de la patrona va retornar al seu ermitori arropada per decenes de vila-realencs que van realitzar a peu el trajecte que separa el nucli urbà del paratge naturald el Termet.
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C O M P A C T A

258€*
Instalación

*+ 75€

187€*
Instalación

*+ 78€

Estándar
Compacta Estándar

4 Filtros
108 €*

Desde
247 €*

20 litros* Básica

4 Filtros
97 €*

Básica Estándar

• Instalación desde 75€*

*Precios IVA incl. hasta 25km de Castellón o Valencia *Consultar mas distancia Información y Reservas: 658 92 84 54 también

www.aquaysalud.es

• • •

Osmosis y Descalcificadores

MANTENIMIENTO MULTIMARCA · REPARACIONES · BOMBAS DE PRESIÓN · CAMBIO DE RESINAS

Agua saludable
con buen sabor

Desde 87€* podemos revisar o instalar su Osmosis o descalcificador Con cambio de membrana +27€

Venta e instalación de Osmosis domés�ca

SERVICIO PROFESIONAL CON MÁS DE 20 AÑOS DE EXPERIENCIA
Precios actualizados en la web

La plaça de la Vila va acollir aquesta iniciativa solidària ambs els gegants.

Desé aniversari solidari de la 
recuperació dels gegants

L a celebració del desé ani-
versari de la recuperació 
dels gegants de Vila-real 
ha estat present en les fes-

tes patronals de la Mare de Déu 
de Gràcia amb una activitat 
solidària impulsada per la Colla 
Gegantera, amb el suport de 
l’Ajuntament, la Fundació 
Caixa Rural Vila-real i 
Porcelanosa. Amb l’objectiu de 
donar a conéixer la història i 
tradició dels gegants i, al mateix 
temps, donar suport a la labor 
altruista d’una entitat de la ciu-
tat que treballa pels xiquets i 
xiquetes amb càncer com és 
Aspanion-Pintando el camino 
en rosa, la Colla Gegantera ha 
presentat un llibre infantil soli-

Fundació Caixa Rural i Porcelanosa s’han sumat com a col·laboradors a aquest aniversari 

dari amb dibuixos per a acolo-
rir, activitats i passatemps, en el 
qual, a més, s’explica la història 
i característiques dels gegants 
de Vila-real: Pasqualet, 
Marigracie-ta, Jaumet i Pinella. 

La jornada Gegants solidaris 
s’ha desenvolupat el 9 de setem-

bre a la plaça Major i ha comp-
tat amb la presència de la reina 
i les dames de la ciutat així com 
de diferents representants polí-
tics. El president de la Colla 
Gegantera, Carlos Chiva, ha 
agraït la col·laboració de la 
Fundació Caixa Rural Vila-real, 
que ha editat els llibres infantils 
il·lustrats per Chiva, així com de 
Porcelanosa, amb motiu del 50é 
aniversari, que ha aportat cai-
xes de llapis de colors perquè els 
més xicotets puguen acolorir el 
llibre. Chiva ha mostrat, en nom 
de la Colla, la satisfacció perquè 
«gràcies als gegants podem 
transmetre als més xicotets la 
història i la tradició del nostre 
poble». 

U Els diners que s’han 
aconseguit es destinen 
a Aspanion-Pintando el 
camino en rosa per a 
xiquets amb càncer

Un homenatge a Boney M va tancar 
l’apartat musical d’aquestes festes en 
les quals també han actuat grups com 
Efecto Pasillo i orquestres de renom 
com Panorama.

U UN TRIBUT A BONEY 
M  TANCA L’APARTAT 
MUSICAL DE FESTES

La programació taurina ha inclòs 11 
bous braus, dos d’ells nascuts i criats a 
la província de Castelló. Entrades diur-
nes i nocturnes i exhibicions van donar 
forma a un programa amb 17 actes.

U INTENS PROGRAMA 
TAURÍ  AMB 11 BOUS  I 
17 ESDEVENIMENTS
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Com ja és tradició, el dilluns els carrers de la localitat van tenir un aroma especial per la Nit de Xulla. L’aparcament de la zona sud va ser l’escenari del concurs d’empedrats que va reunir moltes penyes.

La plaça de la Maiorasga va acollir el ‘macrosopar’ de pa i porta dels barris de la ciutat. La festa de la tercera edat enguany es va realitzar a l’aire lliure, a l’avinguda de la Murà.

Gent de totes les edats va participar en l’elaboració de l’allioli.

Inauguració de la tenfa Koopera de Tots Units, a l’avinguda Tàrrega.

Prop de 3.000 penyistes van assistir a un dels actes gastronòmics més participatius, el tombet de bou.

Festes de la Mare de Déu ; en imatges



Crònica de Vila-real
SETEMBRE DEL 2023 7

El futbolista Carlo Adriano, junt a la reina Gracia Gumbau, va ser el pregoner de la Crida a la Festa. Entre els actes solidaris d’aquests festejos va estar la Holi Colors de Conquistando Escalones.

Els nascuts els anys 2022 i 2023 van ser protagonistes d’un dels actes.

La pujada al campanar de l’Arxiprestal va atraure a nombroses persones.

Un gran nombre de parelles va participar en la commemoració del 20é aniversari de la recuperació del ball de plaça.

  

 614 154 262

EMPANADAS ARGENTINAS
LAS MEJORES

AHORA TAMBIÉN EN VILA-REAL

Av. Mediterránea, 19   12540 Vila-real

@LAPORTENIA_CASTELLON
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U SOPAR SOLIDARI DE 
MANS UNIDES A FAVOR      
DE NICARAGUA
La plaça Major ha acollit el sopar soli-
dari de Mans Unides, que en aquesta 
edició ha tingut com a objectiu prin-
cipal col·laborar en un projecte 
d’agricultura sostenible i millora de 
les condicions de vida d’una comuni-
tat rural del sud de Nicaragua. L’alcal-
de de la ciutat, José Benlloch, junta-
ment amb altres regidors i regidores 
de l’Ajuntament, ha assistit a l’esde-
veniment i ha destacat la tasca de 
l’ONG Mans Unides a Vila-real, amb la 
seua presidenta, Elisa Parra, i l’equip 
de voluntaris i voluntàries, prop 
d’una vintena a la localitat.  Els cente-
nars d’assistents van col·laborar amb 
un donatiu de 10 euros en la cam-
panya «Frenar la desigualdad está en 
tus manos».

Vila-real salda més de 4,7 milions en 
factures a proveïdors en dos mesos

L ’Ajuntament avança en el 
compliment del Pla espe-
cial de liquidació de paga-
ments pendents anunciat 

per la regidora d’Hisenda, 
Sabina Escrig, i que l’equip de 
govern ha implementat des de 
l’inici d’aquest mandat amb la 
finalitat de posar-se al dia en el 
compliment d’obligacions amb 
proveïdors, funcionaris així 
com amb els propietaris afectats 
per sentències dels empastres 
urbanístics heretats de l’etapa 
del PP. En el marc d’aquest pla 
especial, la Regidoria d’Hisenda 
ha comptabilitzat més de 4,7 
milions d’euros pagats a pro-
veïdors entre els mesos de juny i 
agost. Escrig ha reiterat les dis-
culpes pels retards i s’ha com-
promés a «continuar treballant 
per a agilitzar en la mesura que 
siga possible la liquidació 
d’aquests endarreriments».  

La regidora d’Hisenda ha 
recordat que «des que el 2011 va 
entrar a governar aquest equip 
de govern, la nostra prioritat ha 
sigut sempre la defensa del que 
és nostre i el pagament als nos-
tres proveïdors, una màxima 
que sempre ha reiterat l’alcalde, 
José Benlloch». La «tempesta per-
fecta» dels últims mesos, amb el 
retard a aprovar el pressupost, 
el minvament d’ingressos per 
les bonificacions d’impostos al 
comerç i hostaleria, l’impacte 
de les mesures de suport a l’eco-
nomia local per la covid i ara els 
efectes de la guerra d’Ucraïna, 
entre altres qüestions com les 
dificultats de personal en el con-
sistori, han motivat retards en 
els pagaments que aquest pla 

L’Ajuntament avança en el Pla especial de liquidació de pagaments pendents i abona també un milió d’euros al funcionariat

breus

U La Universitat Popular 
retardarà enguany l’arranca-
da del curs per a poder garan-
tir una àmplia oferta forma-
tiva no reglada, en la línia de 
la programació que ha fet de 
Vila-real una ciutat pionera i 
referent en l’educació al llarg 
de la vida. Així ho ha explicat 
la regidora d’Educació, Anna 
Vicens, davant les informa-
cions sobre la suposada 
reducció de cursos.

LA UNIVERSITAT POPULAR 
RETARDA LA 74A CAMPANYA 
PER A GARANTIR L’OFERTA

U El regidor del PP Pablo 
Llopico ha exigit al govern 
local millorar la planificació 
esportiva perquè els usuaris 
no es queden sense piscines 
ni gimnasos durant el mes de 
setembre, «la qual cosa 
només els deixa l’opció de 
recórrer a centres privats per 
a poder dur a terme la seua 
pràctica esportiva». També 
reclama un major ús de la 
piscina d’estiu.

EL PP RECLAMA MILLORAR 
LA PLANIFICACIÓ DELS 
RECINTES ESPORTIUS

U Els regidors de Vox Irene 
Herrero i Fernando Archela 
van acompanyar el conseller 
de Cultura i Esports, Vicente 
Barrera, i la presidenta de les 
Corts, Llanos Massó, a una 
reunió amb representants 
d’APAVAL per a abordar 
assumptes com l’autorització 
de les proves amb la cistella 
malla. Una aprovació que 
depén de la Conselleria de 
Medi Ambient.

VOX ES REUNEIX AMB ELS 
PARANYERS PER A ESCOLTAR 
LES SEUES REIVINDICACIONSLa regidora d’Hisenda, Sabina Escrig, en la presentació del pla de liquidació el passat mes de juliol.

especial pretén solucionar. 
Dels 4.725.260 euros abonats 

a proveïdros, 600.000 euros són 
pagaments endarrerits i la resta 
relacions ordinàries. A més, en 
el Ple ordinari d’agost es va 
aprovar abonar altres 100.000 
euros més de factures endarreri-
des, amb el que «ens quedarà un 
paquet d’una mica més d’un 
milió d’euros pendent que 
intentarem liquidar amb la 
major agilitat possible, sempre 

sense oblidar el dia a dia». 
Part dels diners que ha obtin-

gut el consistori provenen dels 
romanents de 2022 per renun-
ciar al que «no era urgent ni 
imprescindible ara mateix». 

 
PAGAMENT AL FUNCIONARIAT 
Escrig també ha explicat que 
durant la darrera setmana de 
setembre l’Ajuntament anava a 
resoldre tots els retards en la 
nòmina dels funcionaris muni-

cipals, amb el pagament de 
quasi un milió d’euros als 
empleats públics.  

Benlloch i Escrig han volgut 
agrair de manera especial el tre-
ball, la paciència i la compren-
sió de tots els funcionaris muni-
cipals davant els retards, així 
com, en particular, al personal 
dels departaments de l’Oficina 
Pressupostària, Intervenció, 
Tresoreria i de Recursos 
Humans pel seu esforç.

IMunicipal
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Benlloch 
promou una 
declaració 
institucional en 
suport al Marroc
U L’alcalde, José Benlloch, 
promourà una declaració 
institucional de suport al 
poble del Marroc després del 
terratrèmol que ha provocat 
milers de morts i de ferits  
així com moltes persones 
desplaçades. Així, després 
que l’alcalde contactara amb 
l’Associació Islàmica de Vila-
real, l’Ajuntament vol mos-
trar la seua solidaritat amb el 
poble marroquí i posar-se a 
disposició de qualsevol pro-
grama d’ajuda o acció 
solidària amb la qual la ciu-
tat de Vila-real puga col·labo-
rar, així com promoure algu-
na ajuda directa per a la 
reconstrucció de la zona 
devastada. L’alcalde, a més, 
demana a la Generalitat que 
active tots els mecanismes i 
protocols creats per a ante-
riors emergències huma-
nitàries, «per a canalitzar 
tota l’ajuda, cooperació i soli-
daritat que Vila-real i la socie-
tat valenciana en general 
mostra envers els nostres 
veïns del Marroc», assenyala. 

«Des de l’Ajuntament i 
amb una societat tan respon-
sable, acollidora i solidària 
volem manifestar, en nom de 
tot el nostre poble, la nostra 
condolença i solidaritat amb 
el poble del Marroc que està 
patint aquesta catàstrofe. 
Així mateix, volem enviar a 
la comunitat marroquina 
que resideix a la nostra ciu-
tat, tot el nostre suport i afec-
te», explica la portaveu del 
govern municipal, Sabina 
Escrig, que advoca perquè 
l’Ajuntament, la Diputació i 
el Govern valencià posen, 
«dintre de les possibilitats i 
competències de cadascú».

Vila-real recupera l’edifici d’interés 
històric de l’antic cine Condal 
U L’edifici de l’antic cine 
Condal recupera la seua essèn-
cia i la singularitat de la seua 
arquitectura gràcies al projecte 
de restauració impulsat per 
l’Ajuntament i que persegueix, 
a més de destacar aquest ele-
ment del patrimoni local, 
donar-li ús. Els treballs que 
s’estan duent a terme permeten 
ja contemplar el renovat exte-
rior de l’antic cine, situat al 
carrer del Molí, que forma part 
del conjunt del convent dels 
Franciscans i està catalogat pel 
Pla general d’ordenació urbana 
amb un índex I de protecció 
integral. El projecte de rehabili-
tació, que suposa una inversió Façana renovada després de l’actuació a l’immoble de l’antic  cine  Condal.

d’una mica més de 106.000 
euros, se centra en l’adequació 
de la planta baixa existent per a 
poder destinar-la a magatzem, a 
més de la restauració de les faça-
nes de l’immoble. L’objectiu és 
doble: a més de preservar un ele-
ment destacat del patrimoni 
local, poder destinar-lo a un ús 
en benefici de la ciutat. Així, la 
previsió de l’equip de govern és 
utilitzar-lo com un espai d’ús 
municipal per a la conservació 
de les carrosses i peanyes de les 
diferents confraries i german-
dats de Setmana Santa. 

El regidor de Territori, 
Emilio M. Obiol, ha destacat que 
«amb aquest projecte, Vila-real 

recupera i preserva un immoble 
singular i destacat, amb un gran 
interés arquitectònic, i que a 
més forma part de la memòria 
col·lectiva de diferents genera-
cions que han tingut l’oportuni-
tat de conéixer el cine Condal». 
L’immoble portava ja molts 
anys en desús, la qual cosa havia 
accelerat la seua deterioració. 

Aquesta intervenció ha sigut 
possible gràcies a l’acord entre 
l’Ajuntament i l’Orde Franciscà, 
propietari de l’edifici, per a 
poder disposar d’aquest local. 
Un acord en el qual l’equip de 
govern, amb l’alcalde, José 
Benlloch, al capdavant, ha tre-
ballat durant més de tres anys.

Els ascensors de l’estació causen problemes de forma puntual  als usuaris des de fa anys.

Vila-real denuncia Renfe i Adif pels 
problemes dels ascensors de l’estació

L ’Ajuntament elevarà una 
denúncia davant l’Oficina 
d’Atenció a la Discapa-
citat del Ministeri de 

Drets Socials i Agenda 2030 per 
l’incompliment de la legislació 
que garanteix l’accessibilitat 
universal a les persones amb dis-
capacitat i altres usuaris pel 
funcionament deficient dels 
ascensors de l’estació de tren de 
Vila-real que gestionen Adif i 
Renfe. L’alcalde, José Benlloch, 
ha anunciat la seua decisió 
d’emprendre les accions 
necessàries per a solucionar 
definitivament la problemàtica 
d’avaries en els ascensors que 
comuniquen les andanes de 
l’estació mentre el consistori 
continua en la seua lluita per a 
aconseguir que «el Govern 
d’Espanya elimine per fi 
l’empastre de la passarel·la ele-
vada, que s’ha demostrat que no 
serveix, i construïsca un pas 
subterrani». 

Amb aquestes paraules s’ha 
pronunciat l’alcalde, que, des-
prés d’una nova avaria dels 
ascensors de la passarel·la que 
comunica les andanes i davant 
del greu perjudici que suposa 
per a les persones amb mobili-
tat reduïda, va donar ordre al 
comissari principal en cap de la 
Policia Local, José Ramón Nieto, 
perquè es personara una patru-
lla amb la finalitat de fer les 
comprovacions necessàries de la 
situació de tots els ascensors. 
Benlloch també va ordenar al 
regidor de Serveis Públics, Xus 
Madrigal, que l’enginyer tècnic 
municipal responsable dels dos 
ascensors que manté 
l’Ajuntament i que permeten 
l’accessibilitat d’un costat a 
l’altre de l’estació, acompanyara 

L’Ajuntament va elaborar un informe que constatava que un dels elevadors de titularitat estatal no funcionava feia setmanes

matèria d’accessibilitat univer-
sal i de respecte als drets de les 
persones amb discapacitat i 
altres com, per exemple, la pos-
sible vulneració d’articles del 
Reial decret legislatiu 1/2013, de 
29 de novembre, pel qual s’apro-
va el text refós de la Llei general 
de drets de les persones amb dis-
capacitat i de la seua inclusió 
social. 

Finalment, l’alcalde de la ciu-
tat ha reiterat la necessitat que 
el Govern central «s’implique 
d’una vegada per sempre en el 
projecte de construcció del pas 
subterrani» i ha incidit en el fet 
que l’equip de govern treballarà 
«amb més força que mai per a 
exigir el projecte com més 
prompte millor.

els agents policials. L’informe 
de comprovació va constatar  
que els dos ascensors responsa-
bilitat de l’Ajuntament estaven 
en correcte funcionament. 

 
SETMANES D’AVARIA 
Respecte als dos ascensors res-
ponsabilitat d’Adif i Renfe, que 
permeten l’accés al transport 

públic ferroviari, l’informe con-
clou que l’ascensor situat en 
l’andana de la via amb sentit 
València sí que funciona; men-
tre que l’ascensor situat en 
l’andana de la via amb sentit 
Barcelona no funciona. En 
l’informe, els agents també 
recullen el testimoni de respon-
sables de l’estació que reconei-
xen que la incidència va 
començar el 4 d’agost. 

A partir d’aquest informe, 
l’Alcaldia redacta un escrit de 
denúncia contra Renfe i Adif 
davant l’Oficina d’Atenció al 
Discapacitat del Ministeri de 
Drets Socials i Agenda 2030 per-
què òbriga una investigació pels 
incompliments de l’empresa 
pública de la legislació en 

U Benlloch reclama al 
Govern central que 
elimine la passarel·la 
elevada i construïsca un 
pas subterrani
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Alumbrado led más 
eficiente en los viales 
Pío XII, la Murà y Tárrega 
U El Ayuntamiento continuará 
desplegando la tecnología led 
en el alumbrado público con el 
doble objetivo de mejorar el 
atractivo de sus principales ejes 
comerciales y, al mismo tiempo, 
avanzar en el Plan municipal de 
eficiencia energética. En esta 
línea, el consistorio, a través de 
la Concejalía de Servicios 
Públicos, acometerá una nueva 
fase de renovación en el eje 
comercial de las avenidas 
Francisco Tárrega, la Murà y 
Pius XII donde se sustituirán las 
bombillas tradicionales por 

otras de tecnología led.  
Así lo explica el concejal de 

Servicios Públicos y de 
Comercio y Hostelería, Xus 
Madrigal, quien detalla que esta 
actuación, que cuenta con una 
subvención de la Generalitat 
Valenciana para la mejora de 
áreas urbanas de concentración 
comercial, «es una prueba del 
compromiso por seguir contri-
buyendo, en la medida de nues-
tras posibilidades, al fortaleci-
miento y mejora de la competi-
tividad del comercio local, 
generando un entorno urbano 

más atractivo y sostenible mien-
tras reducimos la factura ener-
gética municipal, que el pasado 
año se triplicó por la escalada de 
costes de la energía».  

Después de la renovación de 
luminarias en la zona centro, 
esta nueva fase se centrará en el 
otro gran foco comercial de Vila-
real, el eje central  de estas ave-
nidas en el cual, según datos de 
2022 de la Cámara de Comercio, 
se concentran más de 420 esta-
blecimientos comerciales.  

 Para hacer realidad el pro-
yecto de renovación de lumina-
rias en las avenidas centrales de 
Vila-real, el departamento de 
Servicios Públicos ha licitado el 
suministro del material necesa-
rio, con un precio de 119.669 
euros. La previsión es adquirir 
un total de 300 luminarias led y 
100 nodos DALI, además de otro 
material diverso necesario para 
llevar a cabo la sustitución.

La ciudad cuenta desde hace varios meses con una casa de acogida totalmente nueva para 36 personas.

Vila-real incrementa un 138% 
la ayuda a Cáritas en tres años 

E l Pleno del Ayuntamiento 
ha dado luz verde, por 
unanimidad, a la amplia-
ción anual del convenio 

con Cáritas, que pasará de 
36.000 a 50.000 euros para que 
la entidad pueda garantizar la 
atención a las personas más vul-
nerables.  El alcalde, José 
Benlloch, ha explicado que los 
responsables de Cáritas hicieron 
llegar al equipo de gobierno la 
necesidad de una mayor colabo-
ración por parte del consistorio 
para garantizar la aportación a 
las personas más vulnerables, 
dadas las dificultades actuales 
por el incremento de atenciones 
y la reducción de ingresos por 
donaciones particulares. 

Además, a ello se unen el 
incremento de precios, costes 
energéticos e hipotecas. El alcal-
de ha destacado la gran labor 
que realizan los voluntarios y 

El convenio pasará de 36.000 a 50.000 años para garantizar la atención a personas vulnerables

voluntarias de Cáritas, así como 
del resto de entidades sociales, y 
ha agradecido la unanimidad de 
todos los grupos. El concejal de 
Servicios Sociales, Toni Marín, 
ha señalado que este «este 
gobierno ha apostado desde el 
primer día por las personas y 
esto es una muestra más de la 
Vila-real solidaria e inclusiva 
que estamos construyendo». 
Cabe recordar que en los últi-
mos tres años, el Ayuntamiento 
de Vila-real ha aumentado en 
un 138 % la aportación a Cáritas 
Interparroquial para la aten-
ción a las personas necesitadas, 
pasando de 21.000 euros en 
2020 a 50.000 euros en 2023. 

Finalmente, el alcalde ha 
puesto también en valor el tra-
bajo de Cruz Roja, San Vicente 
de Paúl y Joventut Antoniana, 
que, junto a Cáritas, «realizan 
una gran y necesaria labor».

breves

U El Servicio de Vigilancia 
del Paisaje Protegido de la 
Desembocadura del riu 
Millars ha alertado sobre el 
mal estado de los elementos 
dentro del ámbito protegido 
por la entidad debido, en 
gran medida, al actos vandá-
licos por lo que desde el 
Consorcio estudian la posibi-
lidad de hasta reforzar la 
vigilancia en el entorno.

ESTUDIAN  MÁS  VIGILANCIA 
EN EL PARAJE DEL MILLARS 
TRAS ACTOS VANDÁLICOS

U El Ayuntamiento se une al Mes de sensibilización del cáncer 
infantil junto a Aspanion-Pintando el camino en rosa. El alcalde, 
José Benlloch, y otros ediles han colgado la pancarta conmemo-
rativa junto a la presidenta de la entidad, Amparo Alcaraz.

MES DE LA SENSIBILIZACIÓN DEL CÁNCER INFANTIL

U El Pleno ha dado cuenta de 
la renuncia al acta de conce-
jal de Javier Serralvo. El alcal-
de, José Benlloch, ha leído 
unas palabras de agradeci-
miento de Serralvo al que ha 
deseado una pronta recupe-
ración. Benlloch también ha 
agradecido el compromiso 
político y la responsabilidad 
del concejal así como todo el 
trabajo político desarrollado.

EL PLENO DA CUENTA DE LA 
RENUNCIA AL ACTA DE EDIL 
DE JAVIER SERRALVO

U La Asociación Hispania 
Nostra ha advertido del ries-
go de desaparición de las pin-
turas que hay en las pechinas 
de la iglesia del convento del 
Carmen, cuyo «pésimo esta-
do de conservación» le ha 
hecho entrar en la lista roja 
de Patrimonio que revisa esta 
entidad estatal que señala 
que «no gozan de ninguna 
protección legal específica».

ALERTAN DEL MAL ESTADO 
DE UNAS PINTURAS DEL 
CONVENTO DEL CARMEN

U Vila-real está de luto tras 
el fallecimiento de Vicent 
Broch, capataz durante años 
de los portadores de la ima-
gen de la Mare de Déu de 
Gràcia. Persona muy querida 
y conocida, ha estado muy 
ligado al tejido social y reli-
gioso local. De hecho, ha sido 
uno de los rostros más repre-
sentativos de la Germandat 
del Sant Sepulcre.

MUERE VICENT BROCH, 
CAPATAZ DE PORTADORES DE 
LA MARE DE DÉU DE GRÀCIA

Operarios municipales en la renovación de luces en la zona centro de la ciudad.

+DATOS

Apoyo a la casa 
de acogida
U Pero más allá de la ayuda a la 
Interparroquial, el consistorio 
también incrementóla aportación 
a Cáritas para la puesta en mar-
cha de la casa de acogida Sant 
Pasqual El Pati que cuenta con un 
total de 18 habitaciones con 
capacidad para 36 personas, ade-
más de otras salas polivalentes 
para formación y actividades. El 
Ayuntamiento colaboró con 
300.000 euros para su construc-
ción, además de otros 10.000 
euros para el equipamiento. 
Asimismo, aportó otros 100.000 
euros con el fin de colaborar en la 
puesta en marcha de este espacio 
dedicado a la inclusión.
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El consistori torna a ficar el focus en l’entorn de l’estació de trens com a espai de millora i creixement industrial.

Vila-real millora amb 500.000 euros 
les infraestructures dels polígons

L ’Ajuntament continua 
amb el seu Pla de reindus-
trialització per a millorar 
la competitivitat i atrac-

tiu dels seus polígons, a més de 
donar solució a diferents pro-
blemàtiques d’accessos, infraes-
tructures i inundabilitat en les 
diferents àrees industrials. En 
aquest cas, el consistori inver-
tirà, amb ajuda de l’Institut 
Valencià de Competitivitat 
Empresarial (Ivace), una mica 
més de mig milió d’euros en la 
millora, modernització i dota-
ció d’infraestructures i serveis 
de dues àrees industrials: el 
polígon de l’entorn de l’estació 
de Renfe -futur clúster agroali-
mentari- i la zona industrial 
sud, a l’entorn del camí de les 
Voltes. 

Tots dos projectes estan ja en 
fase de licitació després que el 
consistori garantira l’aportació 
municipal, a través de la incor-
poració de romanents, que se 
sumen a la subvenció concedida 
per l’Ivace. En aquest sentit, el 
regidor responsable de 
Territori, Emilio M. Obiol, recor-
da que amb el suport de les 
línies d’ajuda, «a Vila-real hem 
arribat ja als quatre milions 
d’euros d’inversió en millora i 
modernització de polígons 
industrials en els últims anys; 
un impuls que, unit a la reacti-
vació del PAI del nou clúster de 
la innovació ceràmica, multipli-
ca la competitivitat de les nos-
tres àrees industrials i ens situa 
en una posició destacada per a 
l’atracció de noves empreses i 
oportunitats». 

En el cas dels dos projectes 
ara en licitació, aquestes obres 
també ajudaran a solucionar 
problemàtiques que presenta la 

El consistori preveu actuar, amb ajuda de l’Ivace, a l’entorn de l’estació de Renfe i a la zona industrial de l’entorn de les  Voltes

ciutat en matèria d’infraestruc-
tures. De manera especial, en el 
cas del projecte de millora del 
polígon de l’estació de Renfe, 
aquesta segona fase d’obres con-
templa la construcció d’un tanc 
de tempestes i un col·lector que 
ajudarà a solucionar els proble-
mes d’inundabilitat i drenatge 
de pluvials a l’encreuament 
entre les avingudes del Cedre i 
França. El projecte compta amb 
un pressupost de licitació de 
311.213 euros, dels quals 
165.516 euros corresponen a la 
subvenció de l’Ivace.  

Les obres persegueixen a més 
millorar l’accessibilitat i la segu-
retat viària en la zona habilitant 
nous itineraris accessibles; 

millora de la imatge del polí-
gon, amb la pavimentació de 
voreres així com la renovació de 
l’enllumenat amb la instal·lació 
de tecnologia led, entre d’altres. 

 
ACTUACIONS A LA ZONA SUD 
Respecte a la nova fase de millo-
res en l’àrea industrial sud, la 
intervenció contempla sobretot 
l’adequació d’accessos, la qual 
cosa permetrà millorar l’entorn 
del nou aparcament de camions 
del camí de les Voltes així com 
la parcel·la del futur institut 
integrat d’FP.  

El projecte inclou la creació 
d’un nou vial en la intersecció 
entre el camí de les Voltes i 
l’avinguda de Bèlgica per a 

Vila-real inicia 
un pla formatiu 
d’adaptació 
digital per a 
comerços
U El projecte El Mercat 
Central de la nova Vila-real 
del segle XXI, finançat amb 
fons Next Generation de la 
Unió Europea dins del Pla de 
recuperació, transformació i 
resiliència del Govern 
d’Espanya, inicia un progra-
ma especial de formació diri-
git als comerços locals per a 
acompanyar-los en el seu pro-
cés de transformació digital 
per a afrontar els reptes de 
l’economia actual. La prime-
ra jornada, el 26 de setem-
bre, donarà inici a un progra-
ma d’alt nivell  amb accions 
formatives centrades en la 
promoció dels comerços 
locals, especialment en la 
nova forma d’interacció digi-
tal amb els clients. El projec-
te El Mercat Central de la 
nova Vila-real del segle XXI 
contempla la modernització 
de l’actual Mercat i la rehabi-
litació de l’edifici annex per 
a albergar la seu municipal 
d’Economia, amb sales poli-
funcionals, de formació i des-
patxos per a generar siner-
gies amb el comerç local. 

La jornada inaugural, sota 
el títol «El comerç de proxi-
mitat vertebrador de la nova 
ciutat del segle XXI», se cen-
trarà en la importància del 
xicotet comerç i els mercats 
municipals en la dinamitza-
ció de les zones comercials 
urbanes. La formació s’esten-
drà fins al mes de desembre i 
els assistents podran adqui-
rir coneixements de matèries 
com, per exemple, la dina-
mització del punt de venda, 
la creació d’anuncis, eines 
digitals per a vendre en línia 
o fotografia de producte, 
entre d’altres.

millorar la seguretat del trànsit 
rodat, l’adequació d’espais per a 
la circulació de vianants, la 
modernització de l’enllumenat 
amb tecnologia led i l’adequa-
ció paisatgística, tot amb 
l’objectiu de fer més atractiva 
aquesta zona industrial. El 
pressupost de licitació és de 
199.997 euros i aquest projecte 
també compta amb una subven-
ció de 165.516 euros de l’Ivace. 

Dues, JUSOSA i Alfaro 
Ángulo Hnos., han estat les fir-
mes interessades en assumir les 
tasques a l’entorn de l’estació de 
Renfe mentre que una, BECSA, 
ha optat a l’actuació prevista 
pel consistori a la zona indus-
trial sud.

Serveis Públics neteja 
els embornals per a 
prevenir inundacions
U La Regidoria de Serveis 
Públics va donar inici a finals 
d’agost a les tasques de neteja 
d’embornals en diferents 
punts del nucli urbà en el 
marc del Pla de prevenció 
d’inundacions. 

El regidor de Serveis 
Públics, Xus Madrigal, ha 
explicat que s’està actuant en 
els punts més problemàtics i 
on més complicacions es pro-
dueixen en moments de plu-
ges fortes: les avingudes del 
Cedre, França, Tàrrega, el 
carrer de Pere III o la plaça de 

l’Alguer, entre altres. «Sabem 
que és molt complicat evitar 
l’acumulació d’aigua quan 
tenim episodis de gota freda o 
pluges molt intenses en pocs 
minuts però estem treballant 
per a intentar minimitzar el 
risc eliminant la brutícia i les 
fulles acumulades en els 
embornals», subratlla el regi-
dor delegat de Serveis Públics. 

El Pla de prevenció d’inun-
dacions es completa amb 
altres actuacions de neteja de 
camins i barrancs del terme 
municipal.Els operaris han realitzat tasques de netejas en diferents punts del terme municipal per a evitar el risc d’inundacions.
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U La Asociación Acudim ha 
finalizado una nueva edición 
de su taller de defensa perso-
nal para mujeres. Esta vez 
han sido 15 las participantes 
en un curso impartido por 
Fernando Jiménez, policía 
local de Vila-real y experto en 
artes marciales al ser instruc-
tor de jiu-jitsu y sambo. 
Desde Acudim apuntan a la 
«gran acogida» que ha tenido 
esta actividad, muy consoli-
dada en la programación de 
cursos de la asociación. «Ha 
sido una gran experiencia y 
ellas están deseando volver a 
repetir», comentan desde 
esta entidad, y avanzan que 
lanzarán otro taller de defen-
sa personal este año.

U TALLER DE DEFENSA 
PERSONAL DE ACUDIM 
PARA MUJERES 

U La futura nueva comisaría 
de la Policía Nacional en Vila-
real está un poco más cerca. El 
Gobierno, a través de la 
Sociedad de Infraestructuras y 
Equipamientos Penitenciarios 
y de la Seguridad del Estado, 
ha adjudicado el servicio de 
asistencia técnica a la redac-
ción del proyecto básico y de 
ejecución de la tan demanda-
da infraestructura policial, 
que estará ubicada en el solar, 
de unos 5.500 metros cuadra-
dos, que hay situado frente al 
Palau de Justícia, que ahora se 
usa como aparcamiento. 

De entre las seis empresas 
interesadas, la ingeniera y con-
sultora WSP Spain-Apia se ha 
llevado el concurso con su 
puja de 129.470 euros. Tendrá 
un plazo de cinco meses para 
trazar los pormenores y las 
características técnicas de la 
nueva comisaría, que sustitui-
rá a la actual sede ubicada en 
la calle Comunió. 

Consciente de lo mucho 

Aceleran el proyecto 
de la nueva comisaría 
de Policía Nacional 

L’Espai Jove ha acogido un curso de 
monitor/a de comedor escolar conun 
total de 26 personas. El concejal de 
Juventud, Javier López, realizó una 
visita a los participantes.

U FORMACIÓN PARA 26 
NUEVOS MONITORES DE 
COMEDOR ESCOLAR

Vila-real refuerza la seguridad 
y accesibilidad del bus Groguet
Movilidad instala 10 marquesinas y 10 plataformas en diferentes paradas del casco urbano

E l transporte urbano gra-
tuito de Vila-real, el cono-
cido como bus Groguet, 
completa otra fase de 

mejoras con la instalación de las 
nuevas marquesinas y platafor-
mas que mejoran la seguridad, 
accesibilidad y prestaciones del 
servicio. En total, el Departa-
mento de Movilidad ha supervi-
sado la colocación de diez nue-
vas marquesinas homologadas y 
otras diez plataformas en dife-
rentes paradas del casco urbano 
lo que supone un «paso más en 
la implementación de las mejo-
ras del nuevo servicio y sobre 
todo un avance importante en 
la seguridad y la comodidad 
para los usuarios del autobús 
urbano», señala el concejal res-
ponsable del área, Emilio M. 
Obiol. 

El emplazamiento de las nue-
vas marquesinas y plataformas 
se ha definido en base a criterios 
de afluencia de usuarios y tam-
bién se ha buscado mejorar las 
dotaciones en puntos periféri-

cos, para potenciar el uso del 
bus urbano, el primer servicio 
de transporte público de la his-
toria de Vila-real y completa-
mente gratuito, tal y como 
recuerda Obiol. El bus Groguet 
comenzó a rodar en 2018 como 
prueba piloto y desde entonces 
se ha consolidado como un ser-

Varias paradas ya lucen imagen renovada al instalar estos elementos.

+

bus Groguet es una apuesta de 
este equipo de gobierno por la 
movilidad sostenible, un trans-
porte público gratuito que muy 
pocos municipios tienen y que 
ahora dará un nuevo salto en su 
modernización con la incorpo-
ración de las mejoras en el 
nuevo servicio», remarca Obiol. 
Precisamente una de las noveda-
des más importantes en este 
año ha sido la nueva flota de 
autobuses, que le confieren a los 
vehículos una imagen moderna 
y avanzada, al tiempo que redu-
cen de manera significativa las 
emisiones sonoras y a la atmós-
fera gracias al sistema de gas 
natural comprimido (GNC) que 
utilizan. 

 
ACCESIBILIDAD Y COMODIDAD 
Por su parte, las plataformas 
mejoran la accesibilidad del ser-
vicio y las nuevas marquesinas 
ofrecen una imagen actualizada 
y todas las comodidades para la 
espera de los buses y la informa-
ción del servicio. Las marquesi-
nas incorporarán a medio plazo 
pantallas de seguimiento de las 
expediciones en tiempo real, 
una información en la actuali-
dad que los usuarios ya pueden 
seguir a través de la app del ser-
vicio de bus urbano de Vila-real. 

Desde el Departamento de 
Movilidad explican, además, 
que las anteriores marquesinas 
que se han retirado se reubica-
rán en otras paradas tras un pro-
ceso de adecuación, a fin de reu-
tilizar estas estructuras y apro-
vechar al máximo los recursos 
disponibles. 

El pasado mes de abril este 
servicio, adjudicado a Hicid, 
estrenó dos nuevos vehículos 
más modernos y sostenibles al 
usar gas natural comprimido.

que ha costado de gestar y 
poner en marcha este proyec-
to, el alcalde, José Benlloch, 
destaca que este nuevo paso 
dado por el Gobierno es «histó-
rico», ya que «por fin Vila-real 
tendrá una comisaría digna». 
«Es una clara muestra de que 
será una realidad en esta legis-
latura, no tengo ninguna 
duda», dice el primer edil, que 
agradece al Ejecutivo central 
este impulso del plan y recono-
ce «el trabajo y la presión» que 
han hecho el comisario pro-
vincial, Emilio Romero; y al 
inspector jefe de la comisaría 
de Vila-real, Pedro Ortín, para 
sacar adelante el proyecto. 

El primer gran paso que dio 
el Gobierno para construir la 
comisaría llegó en junio con la 
licitación (por 175.000 euros) 
de la redacción del proyecto, 
aunque el Ayuntamiento ya 
llevaba años batallando por su 
puesta en marcha. «Ha sido un 
proceso muy largo y comple-
jo», reconoce Benlloch.

U La cifra de pasajeros 
va en aumento y ya son 
cerca de 170.000 los 
usuarios en 2023, cifra 
global del año pasado 

vicio de transporte fundamen-
tal en la ciudad y cuya cifra de 
usuarios va en aumento. De 
hecho, en lo que llevamos de 
2023 ya prácticamente se ha 
alcanzado la cifra de usuarios 
de todo 2022, con cerca de 
170.000 pasajeros anuales. «El 
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Benlloch pide para Vila-real la 
escuela provincial de ‘parany’
El alcalde aplaude que la Diputación apoye la propuesta socialista en defensa de la  tradición

E l alcalde, José Benlloch, 
ha mostrado su satisfac-
ción por el apoyo de la 
presidenta de la Diputa-

ción, Marta Barrachina, a la pro-
puesta en defensa de la modali-
dad tradicional del parany y la 
autorización de las pruebas de 
cesto malla para asegurar el 
futuro de esta práctica cinegéti-
ca. Benlloch ha recordado que 
esta propuesta, surgida de la 
Alcaldía de Vila-real y presenta-
da como moción por el grupo 
socialista en la Diputación de 
Castellón, «demuestra una vez 
más el compromiso firme de 
este equipo de gobierno en la 
defensa del parany y de la labor 
del colectivo Apaval, que ha 
quedado patente durante estos 
12 años de lucha contra viento y 
marea para que nuestros 
paranyers puedan volver a practi-
car esta modalidad de caza den-

tro del marco de la legalidad y el 
respeto al medio ambiente». 

Una convicción y apoyo al 
parany que, en opinión de 
Benlloch, «merecería que la 
futura escuela provincial del 
parany que la presidenta de la 
Diputación se ha comprometido 
a crear, tenga su sede en Vila-
real». No en vano, Vila-real ya 
tiene experiencia en contar con 
esta Escuela de Parany 
Tradicional, que «en 2012, el 
entonces concejal de 
Tradiciones, Pasqual Batalla, y 

Los ‘paranyers’ llevan años pidiendo que la Generalitat Valenciana autorice las pruebas del cesto malla.

la Asociación Apaval, me propu-
sieron bautizar con el nombre 
de Pepe Sebastiá, gran aficiona-
do al parany y miembro de la 
Peña L’Embolic, impulsora del 
Concurso internacional de 
reclamo bucal». 

 
CESTO MALLA 
Para Benlloch, «sin duda la prio-
ridad es conseguir, cuanto 
antes, la autorización de la 
Generalitat a las pruebas del 
cesto malla», por lo que ha reite-
rado que «no hay excusa posible 
por parte del PP y Vox que tan-
tas veces han exigido al anterior 
Consell estas pruebas para su 
autorización y que por fin el 
parany vuelva a ser parte de 
nuestra tierra como una moda-
lidad de caza más tradicional y 
compatible con los valores de 
sostenibilidad y respeto al 
medio ambiente del siglo XXI». 

Adjudican el diseño 
del proyecto de la 
pasarela del Millars 

U Se consuma el primer gran 
paso para reforzar la seguri-
dad de los ciclistas y los peato-
nes en la antigua N-340, entre 
Vila-real y Almassora. Algo 
más de seis meses después de 
que la antigua Conselleria 
Política Territorial, Obras 
Públicas y Movilidad licitara la 
redacción del proyecto de la 
pasarela junto al Pont Nou del 
Millars, el ahora departamen-
to de Medio Ambiente, Agua, 
Infraestructura y Territorio 
acaba de hacer público de 
forma oficial cuál es la empre-
sa que se debe encargar de tra-
zar las características y los por-
menores de la futura estructu-
ra ciclopeatonal. 

Se trata de la consultora de 
ingeniería valenciana CPS-
Infraestructuras, Movilidad y 
Medio Ambiente, cuya oferta 
de 153.465 euros ha resultado 

ser la ganadora del concurso 
tras imponerse a las otras cua-
tro contendientes. Fue una 
puja competida, ya que si bien 
la mesa de contratación bare-
mó al final solo cinco candida-
turas, en un principio había 11 
empresas en liza. 

La cifra final de la adjudica-
ción permitirá al gabinete 
autonómico que lidera la cas-
tellonense Salomé Pradas aho-
rrarse cerca de 52.000 euros, 
ya que han asignado el proyec-
to con una rebaja del 25%, 
puesto que el plan salió a lici-
tación a principios de marzo 
por 206.000 euros. 

El nuevo gobierno autonó-
mico da seguimiento así a esta 
propuesta impulsada por el 
Botànic, que llega tras una 
larga reivindicación de los 
usuarios de la tan transitada 
antigua N-340.

U El munícipe urge a 
obtener la autorización 
por parte de la  
Generalitat para las 
pruebas del cesto malla

Usuarios de este vial, como los ciclistas, ganarán en seguridad.

Avanza la reforma del 
albergue del Termet tras 
cinco años de gestión
U  Cinco años después de ini-
ciar los trámites para rehabili-
tar el albergue del Termet, el 
Ayuntamiento por fin ha logra-
do adjudicar las obras de este 
proyecto que tantos quebrade-
ros de cabeza e infortunios ha 
protagonizado durante su pere-
grinación administrativa. 

La empresa que finalmente 
se encargará de reformar el 
inmueble que corona el paraje 
dedicado a la Mare de Déu de 
Gràcia será Construcciones 
Rafael Zarzoso, que se ha lleva-
do el concurso público por 

483.409,37 euros. 
No obstante, la empresa 

segorbina no era la favorita para 
hacerse con las obras, ya que, en 
un primer momento, de las tres 
licitadoras que se presentaron, 
la mercantil que había logrado 
una mayor puntuación y había 
sido propuesta para adjudica-
ción por los técnicos era Grupo 
Ravi pero se retiró a última ins-
tancia del proceso al haberse lle-
vado otras obras en Burriana y 
la Vall d’Uixó. 

Con la reciente adjudicación, 
el ejecutivo local respira alivia-

do al ver cómo una de sus apues-
tas por mejorar uno de los espa-
cios más emblemáticos de la 
ciudad parece llegar por fin a 
buen término tras cinco años en 
que se le resistía. En 2018 el 
equipo de gobierno impulsó 
este proyecto que inicialmente 
iba a tener un presupuesto de 
166.000 euros, sufragado ínte-
gramente por Diputación. 

Llegó a salir a licitación, pero 
el Ayuntamiento optó por apla-
zarlo debido a la delicada situa-
ción económica municipal y, 
sobre todo, porque se dieron 
cuenta de que hacía falta una 
intervención de mayor calado y 
cuantía para arreglar los proble-
mas estructurales del albergue. 

Al pretender una reforma 
más ambiciosa, el consistorio 
tocó la puerta de la Diputación. 
Así, el pasado julio el Ayunta-
miento volvió a licitar las obras 
por 503.551,42 euros.

Proponen usar 
arqueros para reducir 
la plaga de jabalís
U Flechas contra jabalís. Es el 
método que propone el alcalde 
de Vila-real y presidente del 
Consorci del Millars, José 
Benlloch, para controlar el 
número de jabalís, dada la 
actual sobrepoblación de 
ungulados que ha desatado 
una alarma social entre 
muchos vecinos. 

A diferencia de en los muni-
cipios del alrededor, en Vila-
real no está permitida la caza 
con rifle de estos animales, por 
lo que plantea esta opción en 
su afán de «explorar posibili-

dades» para reducir la presen-
cia de estos mamíferos salva-
jes. «En Almassora o Burriana, 
por ejemplo, sí que están auto-
rizadas las esperas por la 
noche para los cazadores, pero 
en Vila-real tenemos claro que 
no al discurrir cerca de masets 
y supone un gran riesgo, ya 
que una bala mal tirada 
podría propiciar una desgracia 
sin querer», expone. 

Por eso, considera que la 
caza con arco puede ser un sis-
tema «eficaz» y «menos peli-
groso» para abatir los jabalís.
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La darrera edició d’aquesta iniciativa va tenir lloc el 2021 a Orpesa.

Destaca en Ruta farà parada del 18 
al 20 d’octubre a l’Alcora 
U La fira Destaca presenta la 
quarta edició de les seues 
accions en ruta. Enguany la 
localitat que albergarà l’esdeve-
niment serà l’Alcora.  

Així, Destaca, la primera fira 
de transferència científica, tec-
nològica i d’innovació de la 
Comunitat Valenciana, presen-
tarà unes jornades científiques i 
tecnològiques, amb el compro-
mís de dinamitzar el teixit 
econòmic mitjançant la innova-
ció i la transferència de coneixe-
ment científic i tecnològic. 
L’esdeveniment se celebrarà 
entre el 18 i 20 d’octubre, majo-
ritàriament a l’Escola Superior 
de Ceràmica de l’Alcora (ESCAL), 

amb algun acte en la Reial 
Fàbrica del Comte d’Aranda. 

 
TEMES D’INTERÉS 
Les fonts d’energia sostenibles, 
una conferència sobre el  con-
junt vidrier de l’església de 
l’Hospital del Niño Jesús de 
Madrid, les matèries primeres i 
l’economia circular o la trans-
formació industrial cap a la 
indústria 4.0 i la intel·ligència 
artificial seran alguns dels 
temes que s’abordaran en les 
diferents ponències i taules de 
reptes. El programa inclou 
també altres iniciatives com, 
per exemple, una visita guiada a 
la nau BIC de la Reial Fàbrica de 

Logística i transport protagonitzen 
el Fòrum d’Innovació de Globalis 

E xperts d’empreses i enti-
tats referents del país han 
posat l’accent en la trans-
formació digital i l’auto-

matització com els grans reptes 
als quals s’enfronten en l’actua-
litat les companyies per a millo-
rar l’eficiència quant a logística 
i transport i aconseguir així ser 
més competitives. 

Aquests han sigut els temes 
centrals que s’han abordat 
durant la celebració de l’XI 
Fòrum Nacional d’Innovació 
Logística i Transport: Un avan-
tatge competitiu, organitzat per 
la Fundació Globalis, amb la 
col·laboració de l’Ajuntament 

Els experts assenyalen l’automatització i transformació digital com els grans reptes de les empreses per a guanyar competitivitat

Representants municipals, de l’entitat organitzadora i ponents d’aquesta iniciativa celebrada a la localitat.

de Vila-real i la Diputació de 
Castelló, que ha tingut lloc al 
Centre de Congressos, Fires i 
Trobades. El diputat de 
Promoció Econòmica, Vicente 
Pallarés; i l’alcalde de Vila-real, 
José Benlloch, que han donat la 
benvinguda als empresaris i 
emprenedors assistents.  

El congrés ha arrancat des-
prés amb la mesa de diàleg 
«Perspectives actuals: Un diàleg 
multisectorial» , amb la partici-
pació d’Eliseo Arrufat, gerent de 
Trans-Grau; José Luis Traver, 
membre executiu de Gesuncer; 
Nuria Chabrera, gerent de Real 
Export; i Adrià Soriano, gerent 

de Mobilitat, Logística i 
Transformació Digital de 
l’Institut Tecnològic de 
l’Embalatge, Transport i 
Logística (ITENE). 

La jornada ha continuat amb 
la ponència «Innovació en la 
cadena de subministrament», 
que ha sigut impartida per 
Ramón Vázquez, president de 
l’Associació de Centres de 
Transport i Logística d’Espanya 
(ACTE), que forma part del 
Consell Nacional de Transport 
per Carretera i Terrestre; i 
desenvolupa un projecte de 
logística responsable.  

Després d’un breu descans, 

en el qual els assistents han 
aprofitat per a fer networking, la 
programació ha continuat amb 
la taula redona «Connectant 
indústries per a una col·labora-
ció intersectorial», formada per 
Juan Miguel Ibáñez, gerent de 
Transports José María Ibáñez; 
Roberto Fernández, CCO de 
Navlandis; i Enrique Planelles, 
director general d’Orbel Grup i 
de l’empresa Robottions. 

Com a colofó de la jornada, el 
president de la Fundació 
Globalis, Juan Vicente Bono, ha 
assenyalat la importància de 
millorar els temps d’espera i la 
formació. 

l’Alcora.  
També hi haurà espai per a 

expositors d’empreses i entitats, 
un espai de networking amb 
l’objectiu de generar oportuni-
tats de cooperació empresarial i 
s’habilitarà una zona divulgati-
va amb demostracions i tallers 
pràctics i adreçada tant a alum-
nat de centres educatius com a 
públic general.  

En edicions anteriors, 
Destaca en Ruta havia fet para-
da a Orpesa (2021), la Vall 
d’Uixó (2019) i Vinaròs (2017) 
amb l’objectiu de dinamitzar 
territoris a través de la innova-
ció, d’acord a les necessitats i 
problemes regionals.

El públic assistent no va perdre detall de les diferents intervencions.

ICiutat de la Ciència i la Innovació

U L’Ajuntament i la 
Diputació col·laboren 
en aquesta jornada 
celebrada al Centre        
de Congressos 
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Els regidors Vicens i Madrigal han visitat l’aulari del CEIP Escultor Ortells el primer dia de classe del nou curs.

Inici de curs per a més 
de 7.500 alumnes
U La regidora d’Educació, Anna 
Vicens, i el regidor de Serveis 
Públics, Xus Madrigal, han 
acompanyat la directora del 
CEIP Escultor Ortells, Mabel 
López, i l’equip del centre el pri-
mer dia de col·legi del curs 2023-
2024 als centres docents de la 
ciutat. Vicens i Madrigal han 
pogut supervisar el resultat dels 
treballs de millora implemen-
tats durant aquest estiu a l’esco-
la i comprovar el bon funciona-
ment de la tornada a les aules. 

Més de 4.500 xiquets i xique-
tes de Vila-real s’han incorporat 
als col·legis de la ciutat per a ini-
ciar un nou curs, a més dels 
vora 3.000 d’educació 

Secundària.  
Per al manteniment dels cen-

tres d’Infantil i Primària, 
l’Ajuntament ha destinat en-
guany més de 500.000 euros, 
entre contractes de subministra-
ments (calefacció, ascensors...) i 
reparacions i millores, a més del 
contracte de 150.000 euros més 
que està preparant ja el 
Departament de Serveis Públics. 
«Hem fet un esforç molt gran 
perquè els centres estiguen en 
les millors condicions, però 
sabem que falta encara molt per 
fer i en això estem treballant», 
puntualitza Madrigal. Vicens ha 
volgut destacar la normalitat en 
la tornada a les aules. 

El Ministeri d’Educació reconeix un 
projecte inspirador de Fundació Flors

P remi al projecte col·labo-
ratiu que ha desenvolu-
pat l’alumnat de cicles 
formatius de Fundació 

Flors per a crear un centre 
comercial a les aules. Aquest 
centre de Vila-real ha començat 
el curs amb aquesta excel·lent 
notícia, després que l’Institut 
Nacional de Tecnologies 
Educatives i de Formació de 
Professorat (INTEF), del 
Ministeri d’Educació i Formació 
Professional, haja reconegut 
aquesta iniciativa com una 
experiència inspiradora.  

És una catalogació que dona 
als millors projectes d’Espanya 
realitzats per docents o centres 
que busquen millorar algun 
aspecte de l’àmbit educatiu amb 
un efecte transformador i en el 
qual l’ús de les tecnologies esti-
ga ben present. En concret, 
aquesta és l’experiència 121 que 
ha concedit fins ara el Ministeri, 
la primera en aquest curs lectiu. 

 
PROJECTE CORAL 
PuntShop, la iniciativa que han 
reconegut, es va dur a terme 
l’any acadèmic 2018-2019 i 
uneix el treball dels tres cicles 
de grau mitjà que ofereix 
Fundació Flors: Activitats 
Comercials, Gestió Administra-
tiva i Instal·lacions Elèctriques i 
Automàtiques. El projecte comú 
va consistir en la creació física 
d’un centre comercial, on es van 
veure reflectits els coneixe-
ments que l’alumnat va anar 

L’Institut Nacional de Tecnologies Educatives i de Formació de Professorat valora la creació d’un centre comercial a les aules

Foto de la presentació del projecte del centre comercial en el curs 2018-2019, a la qual va acudir l’alcalde, José Benlloch, i l’exregidor Eduardo Pérez.

centre va entregar els diners 
recaptats a oenegés locals. 

Tot va començar a Twitter ja 
que el centre va començar a 
donar difusió en xarxes dels 
projectes que realitzava. Gràcies 
a diversos professionals que van-
compartir aquesta iniciativa va 
arribar la possibilitat de  publi-
car-ho com a experiència inspi-
radora a l’INTEF i, finalment, el 
van seleccionar tot i que altre 
projecte de Fundació Flors va 
ser seleccionat fa uns anys.L’equip docent implicat en la iniciaitva reconeguda pel Ministeri.

ICiutat Educadora

adquirint durant el curs per a la 
creació d’una oportunitat 
empresarial. 

En ser un projecte col·labora-
tiu, diferents agents implicats 
van participar a més dels alum-
nes, com ara professors, famí-
lies, autoritats, membres d’asso-
ciacions de comerç, com de la 
Unió de Comerç de Vila-real 
(Ucovi) o la Fundació Globalis. 
De fet, diverses botigues van 
donar alguns dels seus produc-
tes per al projecte i després el 
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Decenas de personas participaron en la elaboración del 
bocadillo gigante de 325 metros elaborado con 600 
barras de pan y de las que salieron cerca de 1.500 racio-
nes que los asistentes pudieron rellenar a su gusto en 
esta propuesta de la Associació Gastronòmica.

U 600 BARRAS DE PAN Y 
1.500 PORCIONES DE 
BOCADILLO GIGANTE

Los barrios salen a las calles para 
celebrar sus fiestas con intensidad  
La Soledat, Crist del Calvari, Sagrat Cor de Jesús o el Crist de l’Hospital son algunos de los que han organizado estos festejos

F inalizadas las fiestas 
patronales de septiembre, 
los barrios y varias entid 
des religiosas de la ciudad 

han tomado el relevo y celebra-
do sus fiestas anuales. 

Los vecinos de barrios como 
La Soledat, el Roser, el Crist de 
l’HospItal, Sagrat Cor de Jesús o 
la calle Salvador o la Mare de 
Déu dels Àngels han organizado 
jornadas de convivencia a través 
de todo tipo de actos. Así, entre 
las propuestas no ha faltado la 
tradicional Nit de xulla que 
también replican los barrios en 
sus festejos, paellas monumen-
tales, orquestas, bailes, activida-
des infantiles, chocolatadas, 
fiestas de disfraces, concursos 
gastronómicos, viajes, teatro y 
misas tanto las dedicadas a los 
patrones como las especiales 
para las personas difuntas. 

Entre las curiosidades de 
estos festejos destaca, por ejem-
plo, el dosel elaborado por los 
clavarios del Crist de l’Hospital 
ya que está elaborado con miles 
de pequeñas flores de papel, un 
proceso en el que han contado 
con la ayuda de la falla Els 
Caçadors, de Burriana. 

Pero durante el verano tam-
bién han sido otras zonas las 
que han organizado sus fiestas 
como, por ejemplo, los vecinos 
del camí Cuquello, El Progrés, la 
calle Sant Vicent de Paül o la 
Mare de Déu d’Agost. 

Una muestra de que vila-rea-
lenses apuestan por estrechar 
lazos con sus conciudadanos y 
qué mejor forma que hacerlo de 
forma lúdica.

La Congregación de Lluïsos ha celebrado su fiesta prin-
cipal dentro de los festejos que la congregación organi-
za en el mes de septiembre. Este año ha sido especial al 
conmemorarse los 150 años de su fundación y lo han 
hecho con un intenso programa de actos.

U ELS LLUÏSOS DE  VILA-
REAL FESTEJAN LOS 150 
AÑOS  DE SU FUNDACIÓN 

Los representantes de Crist del Calvari con la llave de la fiesta que llegó acompañada por dos de las integrantes de la corte de honor de la ciudad.

Los vecinos del barrio de la Soledat han celebrado cenas al aire libre. La presidenta de la Diputación, Marta Barrachina, en el Cristo del Hospital.

Los más jóvenes del camí Cuquello en una prueba. Toque de campana en Mare de Déu dels Àngels.Porcesión con la imagen del Sagrat Cor de Jesús.

ISocietat
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DESOKUPACIÓN
CASTELLÓN

NI UN PASO ATRÁS

Asesoría jurídica
100% legal

whatsapp 24 h.
Desokupaciones express

Vigilancia 24 h.
Protección al cliente

Tel. 624 95 05 48
https://desokupascastellon.com
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L’SME llança 6.000 places per a 
socis i 2.800 per a activitats
L’abonament individual manté el preu de les campanyes anteriors, 136 euros anuals

E l Servei Municipal 
d’Esports (SME) ha llançat 
la guia d’activitats espor-
tives municipals per a la 

temporada 2023-24 amb la fina-
litat de continuar fomentant 
l’esport i la salut a través d’una 
oferta municipal per a tots els 
públics. La nova guia esportiva 
ofereix prop de 9.000 places dis-
tribuïdes en 6.000 places per a 
socis i les 2.761 places en activi-
tats que es desglossen en: 1.010 
places en activitats per a xiquets 
i joves, 811 en activitats de 
salut, 180 per a embarassades; 
280 de fitnes i 480 places en 
activitats per a séniors. 

La necessitat d’ajustar-se a les 
possibilitats econòmiques de 
l’Ajuntament ha motivat un 
retard en la definició de la guia 
però «l’important és que conti-
nuem apostant per l’esport, 
amb una àmplia oferta i una 
xarxa d’instal·lacions que hem 
multiplicat per tres en els 
últims anys amb cinc piscines      
-tres cobertes, la del Termet i el 
conveni amb el Club de Tenis-, 
cinc pavellons, la CEM, pistes de 
pàdel i una xarxa d’una quinze-
na de gimnasos col·laboradors, 
amb uns preus assequibles per a 
la ciutadania», ja que la quota 
anual per soci es manté en els 
136 euros. L’abonament fami-
liar té un cost de 217 euros; el 
sénior, per a majors de 65, 60 
euros; el jove per a persones 
entre 18 i 30 anys, 100 euros, i el 
júnior, per a gent d’entre 14 i 17 
anys, 50 euros. 

Els socis tenen dret a reservar 
classes dirigides així com les pis-

Les activitats aquàtiques per a menors tornen a ser de les més sol·licitades.

El futur del ciclisme s’ha donat cita en el tercer trofeu de 
ciclisme escolar Sebastián Mora Vedrí. La prova, organit-
zada pel Club Ciclista Vila-real amb la col·laboració del 
Servei Municipal d’Esports, ha comptat amb la presèn-
cia del campió del món i Medalla d’Or de la ciutat.

U ÈXIT DEL III TROFEU DE 
CICLISME ESCOLAR 
SEBASTIÁN MORA

Més de 300 corredors i corredores han participat aquest 
diumenge en la 5K de la Comissió de Penyes, organitza-
da per primera vegada amb la col·laboració de 
l’Ajuntament de Vila-real en el marc del Circuit de carre-
res populars de l’SME.

U MÉS DE 300 PERSONES 
PARTICIPEN EN LA 5K DE LA 
COMISSIÓ DE PENYES

Denver Durums 
guanya les 24 hores de 
bàsquet de La Merla 

L’equip guanyador amb la reina de les festes de 2023, Gracia Gumbau.

l’entrega de premis. 
Des de l’Ajuntament van 

destacar el compromís de la 
Penya La Merla per mantenir 
aquest esdeveniment esportiu 
des de 1981, que l’ha convertit 
en el degà de la comarca. Cal 
assenyalar que, l’any 2008, 
amb motiu de les 24 hores, la 
Penya La Merla va decidir ins-
taurar el Premi Cistella 
Especial per a reconéixer a les 
persones, grups, equips i enti-
tats que han ajudat i han 
col·laborat en el torneig. 

Enguany van ser 10 els 
equips, dividits en dos grups, 
els participants en aquesta 
competició esportiva que ser-
veix de tret d’eixida a les festes 
patronals de setembre.

La Penya La Merla ha orga-
nitzat la 42a edició de les 24 
hores de bàsquet de Vila-real, 
que ha guanyat l’equip Denver 
Durums mentre que Sugurú 
va resultar segon classificat. 
Els organitzadors van atorgar 
el Premi Cistella Especial 
Penya La Merla al cap del 
Servei Municipal d’Esport, José 
Ramón Cantavell,a per la seua 
trajectòria professional i 
esportiva; el millor jugador 
del torneig va ser Álex Alb; el 
campió del concurs de triples 
va ser Albert Cid i el Premi a 
l’Esportivitat va ser per a 
l’equip Julivert. La reina i les 
dames de la ciutat, així com 
diferents representants muni-
cipals, van formar part de 

ICiutat de la Salut i de l’Esport

tes de pàdel del pavelló 
Sebastián Mora i les pistes del 
Club de Tenis, a més de fer ús de 
les piscines. Quant a les activi-
tats per a xiquets i xiquetes, 
l’oferta inclou l’Escola 
Municipal de Natació, peke 
yoguis, natació terapèutica, 
aiguafit joves i functional fitness 
per a joves; les activitats de salut 
contemplen condicionament 
físic per a adults, natació per a 
adults i especial, treball d’equi-
libri corporal, pilates, ioga, 
aigua-salus; també s’ofereixen 
classes per a embarassades i 
bebés; i respecte a les activitats 
de fitnes, l’SME ha previst activi-
tats com ritmefit, aigua-ritme, 
aiguafit, ballfit, cicle-ritme, GAC 
o functional training. 

Finalment, els més majors 
compten amb una oferta espor-
tiva adaptada a les seues necessi-
tats, amb pilates, ioga, tai, ritme 
o activitats aquàtiques. 

 
INICI DE TEMPORADA 
La temporada començarà l’1 
d’octubre. Tota la informació 
està disponible en la guia espor-
tiva i en el web https://smevila-
real.deporsite.net/. Les persones 
amb plaça en les activitats 
sol·licitades van rebre un correu 
per a poder formalitzar la seua 
inscripció. En cas que els adjudi-
cataris no abonen la plaça, des 
de l’SME expliquen que s’entén 
que han renunciat a aquesta i 
donaran pas a les persones en 
llista d’espera. 
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ICiutat d’Esdeveniments, Fires i Trobades

Ultimen les Jornades 
d’Olla de la Plana
U Per a donar la benvinguda a 
la tardor, l’Associació d’Hosta-
leria i Oci de Vila-real (Ashiovi) 
organitza, amb l’Ajuntament i 
la col·laboració de l’Associació 
Gastronòmica de Vila-real, les 
Jornades Gastronòmiques de 
promoció de la restauració a la 
ciutat que se celebren durant 
tot el mes de novembre, amb 
l’olla de la Plana com a prota-
gonista.  

El 10 d’octubre, es conei-
xerà el cartell de primeres 

espases de la gastronomia 
nacional que participaran en 
el showcooking convertit ja en 
un referent en els esdeveni-
ments gastronòmics de tot el 
país. Apadrinada pel xef Pepe 
Rodríguez (MasterChef), la 
demostració se celebrarà el 16 
d’octubre al matí al Teatre 
Tagoba. Aquest mateix dia, a la 
vesprada, se celebrarà a la 
plaça de la Vila el Concurs 
d’Olla de la Plana i la degusta-
ció popular d’aquest plat.

El consistori va donar suport a aquestes jornades tècniques que La Unió ha dissenyat desenvolupar en dos dies.

Vila-real debat el futur dels 
cítrics de la mà de La Unió 

L a Unió Llauradora celebra 
a Vila-real, al Club 1923 
de l’Estadi de la Ceràmica 
del Villarreal CF, les III 

Jornades Citrícoles de la Plana 
que compten amb la participa-
ció de destacats ponents i amb 
més de 200 persones inscrites 
davant la gran demanda exis-
tent pels interessants temes 
d’actualitat a tractar. 

La jornada inaugural, el 
dijous 21 de setembre, va comp-
tar amb la inauguració per part 
del secretari autonòmic de la 
Conselleria d’Agricultura, Javier 
Bartolomé; Vicente Pallarés, 
diputat de Promoció Econòmica 
de la Diputació de Castelló; 
Emilio Obiol, regidor 
d’Agricultura de l’Ajuntament 

Les instal·lacions de l’Estadi de la Ceràmica acullen aquesta iniciativa per a tècnics i productors

de Vila-real i Carles Peris, secre-
tari general de La Unió.  

Peris va destacar que el sec-
tor citrícola valencià està viu i 
mostra d’això és el gran èxit 
d’assistència en aquestes III 
Jornades. «Una bona formació i 
informació tant per als produc-
tors com per als tècnics és clau 
per a aconseguir que una explo-
tació citrícola funcione bé. 
Estem molt satisfets amb la res-
posta perquè significa que els 
temes triats en aquesta tercera 
edició són molt interessants i 
reafirma el nostre treball en el 
sector», assenyala el secretari 
general de La Unió. 

La primera ponència, «Gestió 
integrada de les aranyes de 
Texas i oriental (Eutetranychus)» 

ha estat a càrrec de César Monzó 
de l’Institut Valencià d’Investi-
gacions Agràries (IVIA). 
Posteriorment, va intervenir 
l’eurodiputada de la Comissió 
d’Agricultura del Parlament 
Europeu, Clara Aguilera, per a 
analitzar l’Agenda 2030 en el 
sector citrícola. 

També va tenir lloc la xarra-
da «Últims avanços en la preven-
ció i el control del 
Huanglongbing (HLB)» per part 
d’Alberto Urbaneja, de l’IVIA. 
Després va intervenir Ana 
Quiñones (Centre de 
Desenvolupament de l’Agricul-
tura Sostenible (CDAS) – IVIA), 
per a presentar la ponència 
«Integració racional i sostenible 
dels bioestimulants en la nutri-
ció dels cultius». 

Ja en la sessió de vesprada, va 
arribar el torn de «Resistències a 
les matèries actives dels fitosa-
nitaris», a càrrec de Joel 
González-Cabrera (Universitat 
de València i membre de la 
Unitat Mixta UV-IVIA). La 
«Innovació en la lluita i control 
de la mosca del Mediterrani», 
per part de Vicente Dalmau 
(Servei Sanitat Vegetal GVA); «Ús 
de microorganismes per al con-
trol de patògens del sòl», amb 
Claudia Escrig (Koppert) i la de 
«Implicacions fisiològiques i 
nutricionals de l’ús d’àcids car-
boxílics de baix pes molecular 
en cítrics, ús eficient de l’abo-
nat», amb Manuel Puertas 
(Carbotecnia) van tancar les 
ponències de la vesprada. 

La sessió del dijous 28 de 
setembre estarà dedicada a les 
noves varietats de cítrics. 

La Fira de l’Estoc fa   
de la plaça Major un 
aparador comercial 

U El comerç local ha partici-
pat en una nova edició de la 
Fira de l’Estoc amb una àmplia 
oferta de productes a preus 
competitius. Aquest certamen 
comercial, impulsat per la 
Unió de Comerç de Vila-real 
(Ucovi), s’ha celebrat enguany 
en una única jornada i com a 
emplaçament per a aquest 
gran aparador de l’oferta local 
s’ha triat una vegada més la 
plaça Major. 

Tal com expliquen des 
d’Ucovi, l’objectiu és comptar 
amb «un punt de trobada per-
què els professionals puguen 

oferir els seus productes a 
preus baixos per als clients i 
aconseguir major liquiditat 
per a afrontar la nova tempo-
rada». El regidor de Comerç i 
Hostaleria, Xus Madrigal, ha 
ressaltat la importància 
d’apostar pel comerç local 
«que és garantia de qualitat, 
tracte personalitzat i proximi-
tat», a més que aquesta fira 
«sempre és una bona ocasió 
per a adquirir bons productes 
a preus molt competitius». 

En aquesta edició han parti-
cipat 22 comerços i l’ONG 
Aspanion. 

Representants d’UCOVI i de l’Ajuntament  van recorrer les parades.

Prop de 200 persones han acudit a les instal·lacions del Villarreal CF. El xef Pepe Rodríguez, de negre, tornarà a exercir de padrí de la cita.
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La plaça del Pastoret es va convertir durant les setmanes estiuenques en l’escenari de diverses propostes de circ familiar.

Tot i que la meteorologia va deslluir alguna de les activitats previstes, la ciutadania ha pogut gaudir de la natura i les tradicions durant juliol i agost.

El Termet tanca un estiu de gran 
activitat per al públic familiar

E l Termet de Vila-real ha 
acollit aquest estiu una 
programació d’oci i cultu-
ra adreçada a un públic 

familiar. Així, la campanya Viu 
l’estiu al Termet ha proposat a 
les famílies aprofitar al màxim 
aquest espai durant els mesos 
de juliol i agost amb una oferta 
integrada per música, circ, tea-
tre, tradicions, jocs a l’aire lliu-
re, activitats esportives, gimca-
nes familiars o visites guiades 
per a posar en relleu el patrimo-
ni cultural i natural del munici-
pi. La Regidoria de Cultura i 
Tradicions, dirigida per Noelia 
Samblás, ha coordinat una pro-
gramació fruit de la col·labora-
ció de diferents regidories i enti-
tats de la ciutat. La música ha 
tingut un pes destacat durant el 
període estival amb el cicle 
Plectre a la fresca amb dues 
actuacions a càrrec del Duo 
Canelobre i l’entitat organitza-
dora, l’Orquestra de Pols i Pua 
Francesc Tàrrega de Vila-real o 
el concert d’estiu de la Unió 
Musical La Lira. 

 
MÉS CIRC 
Com a proposta innovadora 
enguany han destacat els dijous 
de circ, amb sis espectacles a la 
plaça del Pastoret a càrrec de 
diferents companyies.  

Però també s’han organitzat 

Els dijous de circ han estat una de les novetats dels mesos de juliol i agost amb sis espectacles per a totes les edats

U Música, exposicions, 
jocs a l’aire lliure o 
visites guiades han estat 
altres de les propostes 
programades a la ciutat

iniciatives com la XX Campanya 
de concerts d’intercanvi, de la 
mà del Cor Tutte Voci, a càrrec 
del Cor Da Capo Benicarló en 
altres espais com l’Auditori 
Municipal Músic Rafael Beltrán 
Moner, o els ja tradicionals 
actes de la vespra de Sant Jaume 
a càrrec de La Lira. 

Les exposicions en els dife-

rents espais museístics com la 
del jaciment Vil·la Filomena o 
una exposició sobre fauna del 
Termet i paleontologia castello-
nenca, impulsada per EDC 
Natura, han completat la pro-
gramació. A més, les bibliote-
ques  també han estat obertes 
en horari de matí per a facilitar 
el préstec i consulta de llibres.

ICultura

L’EMTAC obri 
inscripcions per 
a arrancar un 
nou curs 
U L’Escola Municipal de 
Teatre i Arts de Carrer 
(EMTAC) de Vila-real reobrirà 
les seues portes aquest mes 
d’octubre amb l’arrancada 
d’un nou curs dirigit tant a 
xiquets i xiquetes i joves de 6 
a 16 anys com adults. La 
Regidoria de Cultura i 
Tradicions que dirigeix la 
regidora Noelia Samblás ha 
obert el termini d’inscripció 
amb la finalitat «d’oferir, un 
any més, una formació en 
arts escèniques per a totes les 
edats, amb el teatre de carrer 
com a protagonista». 

En aquest curs, l’EMTAC 
ofereix  sis grups: infantil (6 a 
9 anys), juvenil A i B (10 a 15 
anys), i adults (més de 16 
anys), dividit en iniciació, 
intermedi i creació. Forma-
litzades les inscripcions, serà 
necessari confirmar la matrí-
cula en el període del 2 al 13 
d’octubre (excepte festius) a 
l’Auditori Municipal de 
dilluns a divendres de 10.00 
a 14.00 h. La configuració 
dels grups serà per ordre 
d’inscripció i les classes 
començaran el 16 d’octubre.

Els joves són 
part fonamental 
de l’Escola de 
Dansa
U L’Escola Municipal de 
Dansa contemporània es pre-
para per a un nou curs que 
arrancarà el 16 d’octubre i 
que torna a oferir una 
àmplia varietat de cursos 
tant per a xiquets i xiquetes 
des dels tres anys fins a 
majors de 15 anys i inclou 
també un grup per a alum-
nes amb capacitats especials. 

La regidora de Cultura i 
Tradicions, Noelia Samblás, 
ha destacat que «l’Escola 
Municipal de Dansa contem-
porània és un referent en 
l’oferta formativa d’arts 
escèniques del nostre muni-
cipi, gràcies a la bona acolli-
da per part dels alumnes 
però sobretot a l’esforç i dedi-
cació de l’equip docent, pri-
mer amb Pepa Cases com a 
directora i ara amb Erica 
Galmés, que pren el relleu al 
capdavant de l’EMD». 

En aquest curs 2023-24, 
l’EMD compta amb grups de 
predansa, infantil I, infantil 
II, joves, joves II, iniciació, 
intermedi i avançat. 
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E
n la vida, la paciencia es una de 
las grandes virtudes, en políti-
ca, además de una virtud es una 
herramienta imprescindible, 

para que  la prudencia sea el camino 
qué guíe aquellas decisiones qué afec-
tan a los vecinos y vecinas a los qué 
representas en sus intereses y necesi-
dades. Pero todo tiene un límite, y 
este ha sido superado, y de mucho,  
con la que es «una de las grandes ver-
güenzas de Vila-real». 

Como denunciaba nuestro compa-
ñero y alcalde, José Benlloch: «La 
pasarela elevada de RENFE no solo es 
terrible por su impacto urbano y de 
seguridad. Es, sobre todo, una 
infraestructura que se ha demostra-
do muy ineficaz y que vulnera el 
derecho de la accesibilidad universal 
para las personas con discapacidad y 
con movilidad reducida. La mons-
truosa pasarela elevada sobre la esta-
ción de trenes que nos encontramos 
sobre la mesa cuando entramos a 
gobernar en 2011 y que, pese a una 
lucha política continua, unánime, y a 
pesar del clamor social, sigue ahí. 

El gobierno socialista, con nuestro 
Alcalde a la cabeza, no ha parado,  
desde qué llegamos al gobierno, de 
reclamar a Adif y a Renfe una solu-
ción definitiva a la pasarela, hemos 
presentado mociones en el pleno, 
hemos tenido reuniones con repre-
sentantes de los gobiernos de 
Zapatero, Rajoy y Sánchez. Por que 
como dice nuestro Alcalde, cuando se 
trata de defender los derechos de 
nuestros conciudadanos, solo hay un 
partido para los socialistas de Vila-
real… Vila--realL, siempre Vila-real. 

Por eso, como ya adelantó nuestro 
Alcalde: «hemos remitido una denun-
cia formal ante la Oficina de 
Atención a la Discapacidad del 
Ministerio de Derechos Sociales y 
Agenda 2030, a la que se ha sumado 
CERMI PV, para que abran una inves-
tigación, porque no es posible que 
una persona con movilidad reducida, 
que utiliza silla de ruedas, una perso-
na mayor o una familia con un carri-
to de bebé quieran utilizar el trans-
porte público y no puedan hacerlo 
porque los ascensores que dan acceso 
al andén no funcionan. Un sinsenti-
do intolerable, que llevamos ya 
demasiado tiempo soportando. Ya no 
valen los peros ni los matices, se aca-
baron los parches, y más aún cuando 
el estudio de viabilidad del soterra-
miento de la vía concluyó que era 
«absolutamente viable desde un 
punto de visto geológico y constructi-
vo». Aunque no sea responsabilidad 
del Ayuntamiento, nadie debería 
verse en la situación de no poder 
subir a un tren que pagamos entre 
todos y todas porque los ascensores 
no funcionan.  Necesitamos una solu-
ción definitiva. Paso subterráneo ya. 

#Basta ya... Vila-real primer.

¡Basta ya!

E
n el Partido Popular estamos 
plenamente concienciados de 
que es el momento de estar al 
lado de nuestras empresas 

cerámicas y de sus trabajadores. No 
podemos permitir que nuestra prin-
cipal potencia económica se apague 
porque de ella dependen miles de 
familias de la Comunitat Valenciana, 
de la provincia de Castellón y tam-
bién de Vila-real. 

Hace más de un año, cuando toda-
vía era candidato, el actual presiden-
te de la Generalitat Valenciana, 
Carlos Mazón, anunció medidas para 
el sector cerámico si finalmente lle-
gaba al cargo ante el inmovilismo del 
Gobierno de Ximo Puig hacía un 
motor económico clave para la eco-
nomía valenciana, provincial y vila-
realense. 

 
PROMESAS CUMPLIDAS 
Una vez ya elegido President tras las 
elecciones de mayo, Mazón sí ha 
cumplido con su palabra. Las ayudas 
a la cerámica serán una realidad y lle-
garán con 15 millones a fondo perdi-
do, como así lo ha anunciado él 
mismo en su visita a la feria Cersaie 
que se celebra en Bolonia (Italia), una 
de las más importantes del sector. No 
es fruto de la casualidad la preocupa-
ción del Partido Popular de Castellón 
por uno de los principales motores 
económicos de nuestra ciudad y 
nuestra provincia.  

En un momento de crisis en el sec-
tor, desde la Diputación de Castellón, 
con la presidenta Marta Barrachina a 
la cabeza, también se demuestra la 
importancia del sector azulejero para 
el Partido Popular. Durante su estan-
cia en Cersaie, la presidenta provin-
cial también se ha sumado a este 
apoyo que desde las administracio-
nes aporta el Partido Popular a un 
sector que debe continuar siendo la 
locomotora de empleo para muchas 
familias de Vila-real. No en vano, 
supone más del 23% del PIB de la pro-
vincia. Pero para ello hay que seguir 
ayudando a nuestros empresarios y 
poner en valor la cerámica made in 
Castellón. 

 
AYUDAS PENDIENTES 
Una ayuda que, desgraciadamente, 
no ha llegado a las empresas por 
parte del Gobierno de España. A 
Pedro Sánchez no le interesa ni la 
cerámica, ni Castellón, ni Vila-real, 
como bien ha demostrado el socialis-
ta en reiteradas ocasiones.  

De hecho, las ayudas anunciadas 
en el año 2022 para el sector todavía 
están por resolver, mientras muchas 
empresas vila-realenses se ven ahoga-
das por el aumento de los precios de 
las materias primas y del gas, y que 
además siguen sufriendo las conse-
cuencias de un Gobierno inoperante 
en lo económico.

Apoyo real a  
la cerámica

E
l darrer divendres d’agost, la 
societat vam assistir, en direc-
te, a un dels majors actes d’obs-
cenitat cívica dels últims anys, 

i vam observar quant ens queda per a 
assolir la plena igualtat entre homes 
i dones. Però també hem presenciat 
com és de poderós el feminisme quan 
està unit. 

Enfront d’una galeria repleta 
d’adeptes i prosèlits, on estava 
l’actual entrenador de la selecció 
masculina de futbol, Luis Rubiales va 
fer un penós discurs on només li va 
faltar un cubata de tub, un furga-
dents i tornar a collir els seus geni-
tals entre les mans, per a representar 
la imatge típica del “cuñao” ibèric. 

A hores d’ara, és ben bé conegut 
com aquest personatge s’ha cons-
truït, amb les seues accions, una 
imatge de sàtrapa, una imatge a 
l’estil de Cèsar “Deo Invicto”. I com, 
amb la corrupció moral i econòmica, 
ha aconseguit envoltar-se d’un seguit 
de personatges igual de foscos que 
ell. 

La reflexió que hem de fer com a 
societat ha de ser preguntar-nos com 
hem arribat al punt en què una figu-
ra pública, que evoca eixe regust de 
caliquenyo amarg, a foto color sèpia, 
pot tindre la immunitat política i 
mediàtica d’actuar com ho ha fet fins 
ara, sense que haja tingut cap con-
seqüència. 

Hem estat massa acostumats a 
veure com alguns càrrecs polítics i 
civils s’aferren a la poltrona del 
poder després d’esclatar casos de 
corrupció. Les valencianes i valen-
cians en coneixem alguns noms pro-
pis patits a casa nostra: Barberà, Rus, 
Camps, Zaplana, són noms que han 
denigrat la imatge política del nostre 
país i dels càrrecs polítics. 

En el moment d’escriure aquest 
article, Luis Rubiales ja ha presentat 
la dimissió de tots els càrrecs que 
ostentava, però darrere seua ha que-
dat retratada, una vegada més, la des-
lleialtat del futbol masculí cap a les 
seues col·legues. Fora d’excepcions 
honroses, hem vist com els jugadors 
de futbol masculí han trigat dies a 
rebutjar, de manera molt descafeïna-
da, les accions masclistes del Cèsar de 
la RFEF i han intentat protegir, a 
manera de Guàrdia Pretoriana, no 
només a ell sinó els seus propis inte-
ressos. 

Però les dones del Cèsar han 
demostrat, una volta més, que el 
feminisme és una lluita col·lectiva 
que ajuda a vertebrar la integritat i 
l’honradesa de la nostra societat civil 
i de la nostra classe política. Una 
ferramenta fonamental per a acabar 
amb tots els Cèsars que habiten les 
institucions públiques. 

El temps del Cèsar ha mort, i l’han 
matat les dones. Felicitem-nos totes i 
tots pel nou temps feminista que ve.

Les dones   
del Cèsar

E
n medio de una coyuntura eco-
nómica cada vez más complica-
da, el regreso a clase se ha vuel-
to un verdadero desafío para 

muchas familias. Los costos asocia-
dos, que incluyen material escolar, 
uniformes, libros y actividades extra-
curriculares, han alcanzado niveles 
preocupantes.  

Además, la inflación, que afecta 
no solo a estos gastos, sino también a 
la cesta básica y otros bienes esencia-
les, está golpeando fuertemente los 
bolsillos de la ciudadanía. La eleva-
ción del precio de la cesta de la com-
pra, energía y combustibles ha crea-
do un escenario económico adverso. 
El coste de la comida se ha disparado, 
haciendo que mantener una dieta 
saludable y adecuada sea cada vez 
más difícil para las familias.  

Asimismo, el incremento en el 
precio del combustible ha impactado 
en el transporte, encareciendo la 
movilidad y la distribución de bienes 
y servicios de todos los sectores.  

En este contexto, las familias se 
enfrentan a dificultades para llegar a 
fin de mes y cumplir con sus obliga-
ciones financieras tras dispararse los 
tipos de interés y gravar préstamos e 
hipotecas. La prioridad debería estar 
en abordar estos problemas económi-
cos y encontrar soluciones para ali-
viar la carga que soportan los hoga-
res.  

Sin embargo, la discusión centra-
da en la amnistía, lenguas oficiales y 
déficit fiscal catalán parece desconec-
tada de la realidad y de estas necesi-
dades apremiantes, generando frus-
tración e indignación en quienes bus-
can respuestas concretas y acciones 
que verdaderamente aborden sus 
problemas cotidianos.  

Es fundamental que las políticas 
se enfoquen hacia abordar las preo-
cupaciones reales de la ciudadanía y 
trabajar para mejorar su calidad de 
vida en estos tiempos de incertidum-
bre económica. En manos de los 
ayuntamientos está rebajar la carga 
fiscal que soportan las familias como 
primer paso para combatir la pérdida 
de poder adquisitivo que siguen 
padeciendo nuestros vecinos. 

Asimismo, tenemos que apoyar 
más a la familia, sobre todo a las 
familias numerosas, ya que muchas 
no tienen más hijos debido a que 
piensan que no podrán hacer frente a 
todos estos gastos, cuando sea necesa-
rio. Menos dinero para juegos de la 
play y más para estudios. 

Menos dinero para ideologías polí-
ticas y más para estudios. 

Menos dinero para ideologías de 
género y más para estudios. 

Menos pensar en ideologías y más 
pensar en nuestros vecinos. 

La base de una buena cultura es el 
futuro de nuestro municipio y de 
nuestra nación.

Vuelta al cole

PSPV-PSOE PP COMPROMÍS VOX
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 I  Agenda

 TELÈFONS D’INTERÉS
AJUNTAMENT  
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP 
C/ Josep Ramon Batalla, 38 .  .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major, s/n . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ Joanot Martorell, 62 . . . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 .  .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6.  .  .  Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA 
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTÀRIA
Av. Mediterrani, 1 . . . . . . . Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major, s/n, planta baixa .  .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199, planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa, 29 . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita, s/n . . . . . Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda, s/n . . . . . Tel. 964 530 614

 ADRECES D’INTERÉS
BIBLIOTECA CENTRAL 
- SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. Pius XII, 43. Tels. 964 547 230 - 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24. Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. Murà, 14. Tel. 964 547 220
CASA DE L’OLI:
Pl. Mossén Ballester, 1. Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. Murà, 1. 
Tel. 964 547 200
MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO: 

C/ Joan Fuster, 33. Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu de Gràcia.  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n. Tel. 964 547 000
AMICS: C/ Betxí, 49. Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. Colom, s/n. Tel. 964 520 838
CAMBRA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ Monestir de Poblet, 24. Tel. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ Santa Sofia, 2. Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS: 
C/ Monestir de Poblet, 15. Despatx 39. Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ Molí, 4-A. Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ Soledat, 27. Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ Mestre Goterris, 11. Tel. 964 521 995
SERVEIS PÚBLICS VILA-REAL. Camí de Betxí, 26. Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL: 
C/ València, 31-A. Tel. 964 521 341
FACSA: C/ Carles Sarthou, 10. Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. Europa, 34. Tel. 964 500 153

 TRENS
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
De dilluns a divendres a les 6.55, 7.05, 7.33 
(CIVIS), 7.50, 8.03 (CIVIS), 8.20, 8.33. (CIVIS), 8.57, 
9.20, 9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIS), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIS), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIS), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIS), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
De dilluns a divendres a les 5.55, 6.15, 6.45 
(CIVIS), 7.02, 7.17 (CIVIS), 7.35, 7.47 (CIVIS), 8.05, 
8.20, 8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 
12.20, 12.50, 13.25, 13.50 (CIVIS), 14.15, 14.30, 
15.05 (CIVIS), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 
17.20, 18.00, 18.20 (CIVIS), 18.25, 18.50, 19.15 
(CIVIS), 19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 
22.30. Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 
10.20, 11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 
17.20, 18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
De dilluns a divendres a les 6.02, 6.21, 6.50 
(CIVIS), 7.09, 7.22 (CIVIS), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIS), 
8.26, 9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 
12.26, 12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIS), 14.36, 
15.11, 15.25 (CIVIS), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 
17.26, 18.07, 18.25 (CIVIS), 18.31, 18.56, 19.20 
(CIVIS), 19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 
22.36. Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 
10.26, 11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 
17.26, 18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.

U Fins al 28 d’octubre es pot 
descobrir al Convent, espai 
d’art, l’exposició de pintura de 
Paco Dalmau amb el títol 
Evolution series 21-23, un treball 
creatiu de pintura abstracta. La 
mostra pot visitar-se de dimarts 
a dissabte, de 18.00 a 20.00 
hores, i els dissabtes al matí, 
d’11.00 a 13.00. 

PACO DALMAU EXPOSA 
‘EVOLUTION SERIES 21-23’ AL 
CONVENT, ESPAI D’ART

U El diumenge 1 d’octubre a les 
19.30 hores, tindrà lloc a 
l’Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner l’actuació 
de dansa Malditas plumas, amb la 
companyia de Sol Picó, un recor-
regut per diferents episodis de 
la vida d’un personatge. El preu 
general de les entrades és de 20 
euros.

LA COMPANYIA SOL PICÓ 
PORTA ‘MALDITAS PLUMAS’ A 
L’AUDITORI  MUNICIPAL

U L’1 d’octubre, a les 9.30 
hores, tindrà lloc la I Volta al 
terme de les Tarongetes amb 
eixida des del carrer de les 
Salines de Torrevella. Una cursa 
5K puntuable dins del circuit 
popular de carreres tot i que hi 
haurà una prova més curta no 
competitiva. S’hi han inscrit 
prop de 700 persones.

700 INSCRITS A LA I VOLTA AL 
TERME IMPULSADA PER L’EQUIP 
LES TARONGETES 

U L’Associació Castelló contra 
el Càncer (ACCC) ultima els 
detalls de la marxa solidària 
contra aquesta malàltia que tin-
drà lloc el 15 d’octubre a Vila-
real amb eixida a les 11.00 
hores. Enguany la marxa serà en 
memòria de Carmen Herrero, 
oncòloga castellonenca que va 
morir aquest estiu.

L’ACCC ORGANITZA UNA MARXA 
SOLIDÀRIA EN MEMÒRIA DE 
CARMEN HERRERO EL DIA 15

U Els dies 21 i 22 d’octubre, de 
10.00 a 20.00 hores, la plaça 
Major serà l’escenari de la Festa 
del llibre. Una activitat en la 
qual es donaran cita llibreries, 
autors i editorials així com hi 
haurà cabuda per a còmics i 
vinils. Entre les activitats previs-
tes hi haurà teatre i música per 
a les persones assistents.

LA PLAÇA MAJOR ACOLLIRÀ ELS 
DIES 21 I 22 D’OCTUBRE LA 
FESTA DEL LLIBRE
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